
 1

Protokół nr XXX/22 

z XXX sesji Rady Miejskiej w Pakości 

odbytej w dniu 17 lutego 2022 r. 

w godz. 14.00 – 16.45  
 

 Obradom XXX sesji Rady Miejskiej w Pakości przewodniczył 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pakości p. Tomasz Oset. 

 

Przewodniczący obrad poinformował obecnych, że obrady sesji Rady 

Miejskiej są utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Podstawą prawną jest art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym stanowiący, iż „Obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty”. W związku z powyższym poprosił obecnych  

o zapoznanie się z klauzulą informacyjną zamieszczoną na stronie BIP tutejszego 

urzędu oraz wywieszoną na tablicy ogłoszeń i drzwiach wejściowych do sali 

obrad.  

 

 Przewodniczący obrad na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2021 r. poz. 1372 z późn. zm./ otworzył 

XXX sesję Rady Miejskiej w Pakości.  

 

Przewodniczący obrad powitał radnych, Burmistrza Pakości, pracowników 

Urzędu Miejskiego oraz mieszkańców miasta i gminy oglądających transmisję  
z dzisiejszej sesji. 

 

 Przewodniczący obrad stwierdził, że w XXX sesji Rady Miejskiej  

w Pakości uczestniczy 14 radnych, co stanowi 93% składu rady. Quorum jest 

zachowane. Rada może obradować i podejmować uchwały. 

 

/lista obecności stanowi zał. do protokołu/ 

 
 
Do pkt. 3 – zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

 
Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad XXX 

sesji Rady Miejskiej w Pakości, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Pakości. 

5. Informacja o działalności Burmistrza Pakości.  
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6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na 

dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych 

przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat Inowrocławski,    

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 

- dyskusja,  

- podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2022 r.,  

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 

- dyskusja,  

- podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie opłaty targowej,  

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 

- dyskusja,  

- podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Pakość uczestniczących w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach, 

- wystąpienie Zastępcy Burmistrza Pakości p. Róży Sieleckiej, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników na terenie Gminy Pakość oraz określenia zasad 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

terenie Gminy Pakość, 
- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres dłuższy niż 3 lata, 

nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy ul. Topolowej, 

oznaczonej jako dz. nr 2/2, stanowiącej własność Skarbu Państwa, w 

użytkowaniu wieczystym Gminy Pakość,  
- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres dłuższy niż 3 lata, 
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nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy ul. Radłowskiej, 

oznaczonej jako dz. nr 53/1, stanowiącej własność Gminy Pakość,  
- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały. 

14.Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

określenia sposobu głosowania tajnego w wyborach Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Pakości,  

- wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości p. Tomasza 

Oseta,   

- dyskusja,  

- podjęcie uchwały. 

15. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) przeprowadzenie głosowania, 

d) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Pakości. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

- wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości p. Tomasza 

Oseta,  

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej w Pakości na 2022 rok, 

- wystąpienie Przewodniczących Komisji, 

- dyskusja,  

- podjęcie uchwały.  

18. Zapoznanie się informacją na temat działalności Ośrodka Kultury i 

Turystyki w Pakości za rok 2021 oraz planowanych przedsięwzięciach na 

rok 2022, z uwzględnieniem kwestii wydawania Wiadomości Pakoskich 

oraz funkcjonowania Centrum Informacji Turystycznej, 

- wystąpienie dyrektora Ośrodka Kultury i Turystyki w Pakości  

p. Sebastiana Witkowskiego, 

- dyskusja. 

19. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

20. Zamknięcie sesji. 
 

Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Przystąpiono do głosowania nad zaproponowanym porządkiem obrad. 
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GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna.  

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” przyjęła proponowany porządek obrad XXX sesja Rady Miejskiej w Pakości. 

 

 

Do pkt. 4 - przyjęcie protokołu obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że protokół z XXIX sesji Rady 

Miejskiej w Pakości był wyłożony do wglądu w biurze rady.   

 

Uwag do protokołu nie wniesiono. 

 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Miejskiej  

w Pakości i przystąpienie do głosowania. 
 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

  Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” przyjęła protokół XXIX sesji Rady Miejskiej w Pakości.  

 
 
Do pkt. 5 – informacja o działalności Burmistrza Pakości. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że radni informację o działalności 

Burmistrza Pakości otrzymali w materiałach sesyjnych.  

 

Głos zabrał Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń.   
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Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Chciałbym przekazać taką informację odnośnie pierwszej transzy Polskiego 

Ładu. Dokumentacja na kanalizację już jest, rozpisany jest przetarg, pierwsze to 

będą ulice: Hankiewicza, Kwiatowa, Krótka, Leszczyńskiego, Polna, część 
Mogileńskiej, Radłowa i Jankowa. Jeśli chodzi o drugą transzę dla osiedla 

Działyńskich, to jest kanalizacja i drogi, dokumentacja będzie ukończona na  

31 marca i później procedura przetargowa. Również mamy już projekt boiska  

w Węgiercach i w najbliższym czasie będziemy procedować również przetarg  

i miejmy nadzieję, że to boisko również w tym roku powstanie. Chciałbym tyle, 

jeżeli chodzi o te sprawy bieżące, a sprawy, które idą do przodu, drugi etap 

Polskiego Ładu, wioski popegeerowskie mamy kwotę 3 mln zł i nasz projekt jest 

taki: naprawa mostu w Dziarnowie 1 mln zł i 2 mln na rozbudowę budynków 

socjalnych w Węgiercach. A jeśli chodzi do 10 mln mamy skatepark, mamy drogi 

w Radłowie i Gorzany-Rybitwy i oczywiście mieścimy się w tych 10 mln. 

Zobaczymy jak nasze projekty zostaną przyjęte. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przestawionej informacji. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 

się z informacją o działalności Burmistrza Pakości.  

 
/Informacja o działalności Burmistrza Pakości stanowi załącznik do protokołu/ 

 

   

Do pkt. 6 - interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący obrad przypomniał, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, interpelacje i zapytania składane 

są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie 

burmistrzowi. W okresie międzysesyjnym interpelacje złożyli radni: p. Jerzy 

Joachimiak, p. Marek Szymborski, p. Michał Siembab, p. Tomasz Oset.   

 

Radny p. Jerzy Joachimiak 
Panie Burmistrza, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Moja pierwsza 

interpelacja dotyczy likwidacji zastoiny wodnej na osiedlu mieszkaniowym przy 

ul. Mogileńskiej, na drodze prowadzącej od ul. Jankowskiej do kotłowni. 

Każdorazowo po deszczu tworzy się tam zastoina wodna uniemożliwiająca 

przejście do tych obiektów. Interpelacje w zeszłym roku w tym temacie zgłaszali 

p. radny Ryszard Kuflewicz oraz p. Mariusz Augustyn. Rozmawiałem  

z pracownikiem spółdzielni i odnoszę wrażenie, że tam coś zaszwankowało na linii 

Przedsiębiorstwo Usług Gminnych – spółdzielnia, ponieważ pracownicy twierdzą, 
że mieli z przedsiębiorstwa otrzymać kręgi na zbiorniki, a oni mieli jako 

właściciele tego terenu zakopać te kręgi. Do dzisiejszego dnia ten temat jest 

nierozwiązany, na czym cierpią tylko mieszkańcy osiedla, szczególnie starsi. 
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Kolejna moja interpelacja. Do tej interpelacji skłoniły mnie pytania 

zadawane przez mieszkańców Pakości, jak i pracowników służb komunalnych. 

Czy można coś zrobić, aby skłonić właścicieli psów, których w okresie epidemii, 

w Pakości znacznie przybyło, do sprzątania po swoich pupilach. Jak wszyscy 

wiemy psie odchody oprócz wątpliwej jakości walorów estetycznych  

i zapachowych, zawierają wiele niebezpiecznych dla zdrowia drobnoustrojów, 

które stanowią zagrożenia epidemiologiczne. Pozostawiane na trawnikach, 

wnoszone pod obuwiem do naszych domów, spowodują nieodwracalne skutki 

zdrowotne dla dorosłych, a szczególnie dla dzieci. Wystarczy przejść się po 

ulicach naszego miasta, a w szczególności po osiedlowych chodnikach aby natknąć 
się na brzydko wyglądające niespodzianki, których w okresie ostatnim jest coraz 

więcej. Oczywiście jest grupa osób, która po swoich pieskach systematycznie 

sprząta, jednak większość właścicieli, mówiąc prosto ma to w głębokim 

poważaniu. Osobiście uważam, tak zresztą jak mieszkańcy twierdzą, że tym 

tematem powinna się także zająć rada i poszukać skutecznych sposobu na 

zachęcenie obywateli do przestrzegania prawa. Tak szukając po internecie okazuje 

się, że bardzo dobrym, skutecznym sposobem jest także edukowanie dzieci,  

w których domach są pieski, aby przypominały rodzicom o tym, że wychodząc na 

spacerek należy brać ze sobą torebkę i posprzątać po nim nieczystości. Bo jeżeli 

nie chcemy, aby nasz odnowiony Rynek, jak i cała Pakość udekorowana była 

psimi odchodami musimy się jednak, mimo wszystko tym tematem zająć. 
Kolejna interpelacja. Na sesji Rady Miejskiej w ubiegłym roku złożyłem  

interpelację odnośnie systematycznego zalewania przez wody deszczowe posesji 

przy ulicy Inowrocławskiej 10. Mieszkańcy prosili o zajęcie się tym tematem, 

który istnieje już od roku 2019. Na moją interpelację otrzymałem odpowiedź  
z Zarządu Dróg Wojewódzkich Rejon Inowrocław, że usunięcie usterki leży  

w kompetencji właściciela sieci. Do dnia dzisiejszego ten temat jednak nie jest 

rozwiązany, a woda deszczowa w dalszym ciągu zalewa plac przed budynkiem, jak 

i zagraża samemu budynkowi mieszkalnemu, dostaje się do piwnic powodując 

zawilgocenie ścian. Mieszkańcy na własną rękę próbują ten problem rozwiązać, 
jednak na dłuższą metę jest to uciążliwe. Przez pewien okres czasu udrażnianiem 

zajmowali się pracownicy zatrudnieni na robotach publicznych, co przynosiło 

efekty, jednak od dwóch lat brak jest takiej możliwości, co spowodowało kolejną 
interwencję mieszkańców. Dlatego wspólnie z lokatorami prosimy o możliwie 

szybkie rozwiązanie problemu, gdyż każdorazowo po intensywnych opadach 

deszczu następują nieodwracalne szkody w strukturze posesji. Dziękuję bardzo.   

 

Radny p. Tomasz Oset 
Ja również złożyłem interpelację do p. Burmistrza z prośbą o wystąpienie do 

Powiatowej Policji w Inowrocławiu o przyszykowanie informacji o stanie 

bezpieczeństwa w naszej gminie w 2021 roku. Takie informacje kiedyś były 

składane na posiedzeniu rady. Warto byłoby się zapoznać ze stanem 

bezpieczeństwa mieszkańców na terenie gminy.                 
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Innych interpelacji nie wniesiono.     

 

 
Do pkt. 7 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na 
dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych 
przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat Inowrocławski.    
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu 

Skarbnika Gminy p. Annę Kruszka. 

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 W związku z tym, że mamy zabezpieczone w budżecie środki na udzielenie 

pomocy finansowej dla Powiatu Inowrocławskiego na zadanie związane  

z organizacją transportu zbiorowego, w celu podpisania umowy z Powiatem 

Inowrocławskim na przekazanie tych środków zgodnie z art. 216 ust. 2 i art. 220 

ustawy o finansach publicznych jest konieczność wywołania uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na dofinansowanie 

realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych 

przez Powiat Inowrocławski. Projekt, który Państwo otrzymaliście w materiałach 

sesyjnych. Szanowni Państwo, zgodnie z treścią uchwały uchwala się co następuje: 

udzielić pomocy finansowej ze środków budżetu gminy na rok 2022 w formie 

dotacji celowej dla Powiatu Inowrocławskiego na dofinansowanie realizacji zadań 
organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat 

Inowrocławski w wysokości 4 910,40 zł. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy 

finansowej określa umowa zawarta pomiędzy Gminą Pakość, a Powiatem 

Inowrocławskim. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Pakości. 

Nadmienię tyko Szanowni Państwo, że w ramach tej umowy mają być 
sfinansowane przejazdy mieszkańców Gminy Pakość na trasie Jankowo – Pakość –
Wielowieś – Rycerzewo – Kościelec – Dziarnowo – Batkowo - Inowrocław. 

Wyliczono tutaj 8 184 wozokilometry. Zadnie to będzie realizowane od 1 stycznia 

tego roku do 31 października. Bardzo proszę Wysoką Radę o podjęcie 

przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący obrad p. Tomasz Oset          
Ja ze swojej strony chciałem tylko dodać, że te trasy były ustalone na podstawie 

ankiet, które Powiat Inowrocławski przeprowadzał i akurat na tych trasach było 

największe zainteresowania organizacją takich przewozów, przez mieszkańców 

Pakości.  
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14                             

głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych 

przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat Inowrocławski.   

    

/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 
 

Do pkt. 8 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2022 
rok.  
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu 

Skarbnika Gminy p. Annę Kruszka. 

 

 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  

Gmina otrzymała środki z Fundusz Przeciwdziałania COVID-19  

w wysokości 250 000,00 zł, w ramach ogłoszenia wyniku konkursu „Rosnąca 

odporność”, gmina zajęła III miejsce. W związku z powyższym środki te 

wprowadzamy do budżetu po stronie planu dochodów, jak również po stronie 

planu wydatków. Zwiększamy pozostałe dochody w wysokości 1 000,00 zł,  

w związku z otrzymanym odszkodowaniem przez Przedszkole Miejskie w związku 

ze zdarzeniem, które miało miejsce podczas wichury, tam uszkodzony został dach. 

W związku z tym te 1 000,00 zł również zostaje wprowadzone po stronie planu 

dochodów i w planie finansowym przedszkola. Zmiany planu dochodów zostały 

określone w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. Po stronie planu wydatków 

budżetowych wprowadzamy zwiększenie o 251 000,00 zł i przenosimy między 

działami, rozdziałami i paragrafami kwotę 39 169,20 zł. Tutaj na wniosek 

kierowników naszych jednostek budżetowych oraz kierowników referatów  
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w Urzędzie Miejskim. Zmiany tych planów wydatków zostały określone  

w załączniku nr 2. W związku z korektą klasyfikacji, zastosowaniem właściwego  

paragrafu dla pomocy finansowej dla Powiatu Inowrocławskiego wprowadzamy 

zmianę w załączniku nr 3 – dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych.  

I oczywiście mamy również wydzielone środki w ramach Funduszu 

Przeciwdziałania COVID – 19, to Państwu prezentujemy w załączniku nr 4.  

W związku z otrzymanym dofinansowaniem tam te zmiany zostają wprowadzone. 

Po wprowadzeniu zmian, o których mówiłam dochody budżetu gminy na rok 2022 

stanowić będą kwotę 39 673 831,89 zł. Wydatki budżetu gminy na 2022 rok 

stanowić będą kwotę 47 175 748,09 zł. Wynik budżetu nie ulega zmianie, stanowi 

deficyt w wysokości 7 501 916,20 zł, który sfinansowany zostanie przychodami  

z tytułu niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi  

w odrębnych ustawach w wysokości 2 281 587,88 zł, wolnymi, środkami,  

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w wysokości 1 630 315,00 zł oraz 

przychodami z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym  

w wysokości 3 590 013,32 zł. Tak, jak już wspomniałam załącznik dotacje dla 

jednostek sektora finansów publicznych i spoza sektora finansów publicznych 

otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Załącznik 

plan finansowy dochodów i wydatków realizowanych w ramach Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 do 

niniejszej uchwały. W zakresie limitu zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów, 

pożyczek i emisji obligacji nie ulegają zmianie, jak również nie wprowadzamy 

zmian do wysokości upoważnień dla Burmistrza Pakości. W związku  

z powyższym bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie przedstawionego projektu 

uchwały.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 

Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14                             

głosami „za” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Pakość na 2022 rok.  
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/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 

 
Do pkt. 9 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu 

Skarbnika Gminy p. Annę Kruszka. 

 

 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 W związku z rezygnacją poprzedniego inkasenta, zgodnie z ustawą  
o podatkach i opłatach lokalnych, to właśnie rada gminy w drodze uchwały określa 

zasady ustalenia poboru, terminy płatności i wysokość stawki opłaty targowej, ale 

m.in. również wyznacza inkasenta z imienia i nazwiska. W związku z tym 

Szanowni Państwo, projekt uchwały. W uchwale Nr XI/98/2019 Rady Miejskiej  

w Pakości z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie opłaty targowej, która została 

ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

z 2019 r. poz. 6805, należy wprowadzić zmianę w § 5 ust. 2. Na inkasenta opłaty 

targowej wyznacza się p. Marka Schumachera. To będzie nowy inkasent, który 

będzie pobierał opłatę targową na naszym targowisku miejskim. Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Pakości. Uchwała podlega ogłoszeniu  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego i wchodzi  

w życie po upływie 14 dni od jej ogłoszenia. Bardzo proszę Wysoką Radę  
o przyjęcie przedstawionego projektu uchwały.   

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14                             

głosami „za” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 10 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Pakość 
uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 
szkoleniach i ćwiczeniach. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych.  

 

W dniu 1 stycznia 2022 r. weszła w życie ustawa z dnia 17 grudnia 2021  

o ochotniczych strażach pożarnych. Mając na uwadze duże zaangażowanie  

i poświęcenie w działaniach ratowniczych na rzecz strażaków ochotników 

jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Pakości, zwróciłem się do Pana 

Burmistrza z zapytaniem, czy byłaby możliwość podniesienia wysokości ryczałtu. 

Do tej pory ryczałt ten wynosił 10,00 zł, moja propozycja była podwyższenia do 

20,00 zł ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą godzinę 
udziału w działaniach ratowniczych oraz do 10,00 zł za każdą godzinę udziału  

w szkoleniach pożarniczych. Burmistrz przychylił się do zaproponowanego 

wniosku i wyszedł z inicjatywą uchwałodawczą w sprawie zmiany ekwiwalentu 

dla strażaków ochotników w proponowanych wysokościach. Projekt uchwały był 

szeroko omawiany na wspólnych posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. 

Przewiduje się, że zapewnione w budżecie gminy Pakość na rok 2022 środki 

pokryją udział strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, niemniej 

jednak będzie to w głównej mierze zależało od liczby i czasu trwania tych zdarzeń 
w 2022 roku. W związku z powyższym zasadne jest podjęcie przedmiotowej 

uchwały w ustalonej wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Pakości zgodnie z art. 15 pkt 1 i 2 ustawy z dnia  

17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych.    

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14                             

głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

Gminy Pakość uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach, 

 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 
 
Do pkt. 11 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  
w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników na terenie Gminy Pakość oraz określenia zasad 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

terenie Gminy Pakość. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosi o zabranie głosu 

Sekretarza Gminy p. Joannę Zemełka.  

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 Projekt uchwały dotyczy wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników i określa to miejsce jako część 
działki nr 119/18. Jest to działka położona w Pakości przy ul. Barcińskiej. Tutaj 

obszar jest nieoznaczony natomiast w materiałach na pewno Państwo macie, po 

lewej stronie tej działki będzie wyznaczone miejsce do prowadzenia handlu przez 

rolników i ich domowników, zgodnie z regulaminem stanowiącym integralną 
część niniejszej uchwały. W regulaminie wskazano godziny, w których będzie 

mógł być prowadzony handel. Zatem w godzinach od 6.00 do 13.00 z wyjątkiem 

świąt. Prowadzącym i udostępniającym miejsce handlu jest Gmina Pakość. 
Rolnicy i ich domownicy prowadzący handel zobowiązani są do posiadania  

i okazana uprawnionemu pracownikowi urzędu, dokumentu potwierdzającego 

status rolnika lub domownika. W wyznaczonym miejscu mogą być sprzedawane 

wyłącznie produkty rolne lub spożywcze, runo leśne i dziczyzna oraz wyroby 

rękodzieła wytworzone w gospodarstwie rolnym. Zabrania się: spożywania 

napojów alkoholowych; prowadzenia gier hazardowych; sprzedaży towarów  

w drodze publicznego losowania; pozostawiania po zakończonym handlu 

przedmiotów i urządzeń; wprowadzania psów, za wyjątkiem psów przewodników; 

postoju pojazdów mechanicznych, z których nie jest prowadzony handel. Namioty 

handlowe, pojazdy i inne urządzenia, w których prowadzony jest handel powinny 

być oznaczone imieniem i nazwiskiem osoby sprzedającej. Sprzedający 

zobowiązani są do: przestrzegania niniejszego regulaminu; dokonywania 

sprzedaży w miejscach wyznaczonych do handlu; przestrzegania obowiązujących 

przepisów, w szczególności przepisów sanitarnych, weterynaryjnych, 

porządkowych i przeciwpożarowych dotyczących praw konsumenta; 
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uwidocznienia na towarach przeznaczonych do sprzedaży ceny w sposób 

zapewniający prostą i niebudzącą wątpliwości informację o jej wysokości; 

utrzymania czystości i porządku w miejscu handlu; używania przyrządów 

pomiarowych, posiadających ważne cechy legalizacyjne. Gmina Pakość nie ponosi 

odpowiedzialności za mienie pozostawione w miejscu handlu. Wysoka Rado,  

w celu umożliwienia prowadzenia tego handlu w soboty i piątki przez rolników  

i domowników zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały, o co proszę Wysoką 
Radę.  
 

Przewodniczący obrad p. Tomasz Oset 
Proszę Państwa uchwała, którą musimy dzisiaj podjąć jest uchwałą znowu zleconą 
przez ustawę, która zobowiązuje nas do określenia miejsca handlu dla rolników 

indywidualnych i ich rodzin. Większość samorządowców i tak uważa, że to będzie 

martwe prawo, ponieważ obostrzenia jakie występują: sanitarne, weterynaryjne 

mogą zniechęcić do takiej działalności, jednakże ustawa nas zobowiązuje do 

wyznaczenia takiego miejsca, dlatego szukaliśmy takiego miejsca, które w razie 

zainteresowania i odwiedzania rolników w celu sprzedaży swoich produktów 

umożliwiało dobre warunki tej sprzedaży, czyli teren powinien być utwardzony, 

powinny być toalety obok, dlatego jedyny taki w naszym posiadaniu, na dzień 
dzisiejszy, jest właśnie ten wyznaczony tutaj przy przystanku PKS-u. Nie wiadomo 

czy to miejsce będzie wykorzystane, czy nie. Nie chcieliśmy łączyć z obecnym 

targowiskiem, bo obecne targowisko sprawdziło się, wywołałoby to łączenie 

jednego i drugiego dosyć duży chaos, a jeżeliby nastąpiła duża chęć sprzedaży 

koło ośrodka kultury blokowałoby wejście na stadion i do ośrodka, dlatego to 

miejsce nam się wydawało, jako radnym, na dzień dzisiejszy najlepszym. 

Oczywiście my w każdej chwili możemy zmienić to miejsce, jeżeli będzie bardzo 

duże zainteresowanie i ten teren będzie za mały, będziemy szukać wtedy innego 

miejsca. Natomiast spełniamy obowiązek ustawowy i wyznaczmy to miejsce. 

Mapa z zaznaczonym miejscem jest integralna częścią niniejszej uchwały.    

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.    

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna.  

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na terenie Gminy Pakość oraz 

określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na terenie Gminy Pakość. 
 

/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 

 

Do pkt. 12 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
w sprawie wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres dłuższy niż 3 lata, 
nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy ul. Topolowej, oznaczonej 
jako dz. nr 2/2, stanowiącej własność Skarbu Państwa, w użytkowaniu 

wieczystym Gminy Pakość. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosi o zabranie głosu 

Sekretarza Gminy p. Joannę Zemełka.   

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

 Przedmiotem projektu uchwały jest wyrażenie zgody na wydzierżawienie 

działki nr 2/2 o powierzchni całkowitej 3 ha 6304 m
2
. Wnioskodawca złożył 

wniosek o wyrażenie zgody na dzierżawę na okres dłuższy niż 3 lata. W tej chwili 

jest on obecnym dzierżawcą i umowa dzierżawy obowiązuje do 30 czerwca 2023 

roku. Nieruchomość ta jest zagospodarowana rolniczo i dzierżawca poniósł 

nakłady, o których wspomniał w uzasadnieniu swojego wniosku, które 

doprowadziły do dobrej kultury rolnej tą nieruchomość. Stąd też wniosek 

dotyczący przedłużenia tej dzierżawy, która obecnie obowiązuje, na rzecz tego 

wnioskodawcy. Bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie projektu uchwały.    

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres 

dłuższy niż 3 lata, nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy  

ul. Topolowej, oznaczonej jako dz. nr 2/2, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

w użytkowaniu wieczystym Gminy Pakość. 
   
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 13 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości  
w sprawie wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres dłuższy niż 3 lata, 
nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy ul. Radłowskiej, 
oznaczonej jako dz. nr 53/1, stanowiącej własność Gminy Pakość.  
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji problemowych. Poprosi o zabranie głosu 

Sekretarza Gminy p. Joannę Zemełka.   

 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Przedmiotem projektu uchwały jest wyrażenie zgody na wydzierżawienie 

działki stanowiącej własność gminy Pakość. Jest to działka 53/1 o powierzchni  

29 m
2
, częściowo zabudowana pawilonem handlowym stanowiącym odrębną 

własność. W 2016 roku Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie wydzierżawienia 

nieruchomości gruntowej oznaczonej jako dz. nr 53/1, stanowiącej własność 
Gminy Pakość na okres dłuższy niż 3 lata, położonej w Pakości przy  

ul. Radłowskiej i na mocy tamtej uchwały była podpisana umowa z ówczesnym 

właścicielem pawilonu, który za porozumieniem stron rozwiązał tą umowę. Zatem 

uchwała została skonsumowana i obecny właściciel wnioskuje również o zgodę na 

dzierżawę tej działki na okres dłuższy niż 3 lata w celu umożliwienia prowadzenia 

działalności gospodarczej. Bardzo proszę Wysoką Radę o wyrażenie zgody  

i pozytywne przyjęcie projektu uchwały.       

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia  zgody na wydzierżawienie, na okres 

dłuższy niż 3 lata, nieruchomości gruntowej położonej w Pakości przy  

ul. Radłowskiej, oznaczonej jako dz. nr 53/1, stanowiącej własność Gminy Pakość.  
   
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 

 
Do pkt. 14 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
w sprawie określenia sposobu głosowania tajnego w wyborach 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości.  
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że w związku z wygaśnięciem mandatu 

wskutek nieoczekiwanej śmierci Pana Ryszarda Wojciecha Kuflewicza - 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości, zachodzi konieczność 
przeprowadzenia wyborów wyłaniających nowego Wiceprzewodniczącego Rady, 

w głosowaniu tajnym. Podstawę prawną podjęcia przedmiotowej uchwały stanowi 

art. 19 ust 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zgodnie  

z którym rada gminy wybiera ze swojego grona przewodniczącego i 1-3 

wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. Zgodnie z § 37 ust. 4 

załącznika Nr 5 do Statutu Gminy - Zasady i tryb działania Rady Miejskiej  

w Pakości, przyjętego uchwałą Nr IV/25/2003 Rady Miejskiej Pakości z dnia  

20 lutego 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Pakość, zasady głosowania 

tajnego określa regulamin, przyjęty odrębną uchwałą. Przedstawiony Państwu  

w materiałach sesyjnych projekt regulaminu określa przepisy ogólne 

przeprowadzenia głosowania za pomocą kart oraz zasady głosowania w przypadku 

zgłoszenia jednego kandydata i w przypadku zgłoszenia co najmniej dwóch 

kandydatów. Z uwagi na powyższe podjecie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Joachimiak Jerzy, 

Jagodzińska Danuta, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna.   

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się 0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę w sprawie określenia sposobu głosowania tajnego  

w wyborach Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości.  

 

/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 

 
Do pkt. 15 – wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości. 
 
Zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący obrad nadmienił, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym Rada Miejska wybiera ze swego grona przewodniczącego 

bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu rady, w głosowaniu tajnym. 
 

Poprosił radnych o podawanie kandydatur na funkcję Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Pakości.  

 

Radna p. Katarzyna Tomczak zgłosiła kandydatury: p. Mariusza Augustyna,  

p. Joanny Błaszak, p. Józefa Perdała.   

 

Radna p. Barbara Białecka zgłosiła kandydaturę p. Radosława Siekierki. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie na funkcję 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że na funkcję Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Pakości zgłoszeni zostali kandydaci: 

1. p. Mariusz Augustyn, 

2. p. Joanna Błaszak, 

3. p. Józef Perdał, 

4. p. Radosław Siekierka.  

 

Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 

 

Przewodniczący obrad poprosił o podawanie kandydatur do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej.  

 

Zgłoszono kandydatury:  

Radna p. Barbara Białecka zgłosiła p. Danutę Jagodzińską i p. Renatę Proskurę.  
Radna p. Renata Proskura zgłosiła p. Barbarę Białecką. 
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Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  

 

Przystąpiono do przegłosowania składu Komisji Skrutacyjnej. 

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 13 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Joachimiak Jerzy, Kacprzak 

Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, 

Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna.   

Głosów przeciwnych  1: 
Jagodzińska Danuta. 

Głosów wstrzymujących się 0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 13 głosami 

„za”, 1 głosem „przeciw”, 0 głosami „wstrzymującymi się” powołała Komisję 
Skrutacyjną w składzie: p. Barbara Białecka, p. Danuta Jagodzińska, p. Renata 

Proskura.  

 

Przewodniczący obrad poprosił członków Komisji Skrutacyjnej  

o przygotowanie kart do głosowania.  

 

W związku z powyższym ogłosił 10 minut przerwy.  

 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

o podanie procedury głosowania, rozdanie kart, a radnych o dokonanie wyboru.  

 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej p. Danuta Jagodzińska 

przedstawiła zasady głosowania w wyborach na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Pakości. 

Głos będzie ważny gdy wyborca postawi znak „X” przy nazwisku jednego 

kandydata lub wstrzyma się od głosu. Głos będzie  nieważny gdy wyborca postawi 

znak „X” przy nazwisku większej liczby kandydatów, lub wyborca nie postawi 

znaku „X” przy nazwisku żadnego kandydata. 

 

Obecni na sesji radni w kolejności alfabetycznej pobrali karty do głosowania  

i dokonali aktu wyboru.  

 

Komisja Skrutacyjna zebrała i policzyła głosy.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej p. Danuta Jagodzińska odczytała 

protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości.  
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Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady, zgodnie z § 5 Regulaminu wynosi 8.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Głosów ważnych oddano 14, głosów 

nieważnych oddano 0, głosów wstrzymujących się oddano 0.  

Kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów za wyborem:  

1. p. Mariusz Augustyn    - 2 głosy, 

2. p. Joanna Błaszak  - 5 głosów, 

3. p. Józef Perdał            - 2 głosy,  

4. p. Radosław Siekierka - 5 głosów. 

Z uwagi na to, iż żaden z kandydatów nie uzyskał wymaganej liczby głosów 

przeprowadzono drugą turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali 

największą liczbę głosów: 

1. p. Joanna Błaszak, 

2. p. Radosław Siekierka. 

W drugiej turze głosowania głosów ważnych oddano 14, głosów 

nieważnych oddano 0, głosów wstrzymujących się oddano 2.  

Kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów za wyborem: 

1. p. Joanna Błaszak  - 8 głosów, 

2. p. Radosław Siekierka - 4 głosy. 

 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że kandydat, radna  

p. Joanna Błaszak uzyskała wymaganą liczbę głosów i została wybrana na 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Pakości.  

 

/protokoły z obliczenia głosów stanowią zał. do protokołu/  

 

Przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Pakości.  

 

GŁOSOWANIE  
 

Za głosowało 14 radnych:  

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna.  

Głosów przeciwnych 0.  
Głosów wstrzymujących się 0.  

 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Pakości.  
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/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Przewodniczący obrad pogratulował wyboru i poprosił nowo wybraną 
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Pakości Panią Joannę Błaszak o zajęcie 

miejsca za stołem prezydialnym.  

 

Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Bardzo mi miło jest, że w gronie zastępcy jest pani. Jak pamiętam, tyle lat byłem  

w radzie, długo, długo rządzili sami panowie. Z wielką przyjemnością Pani radna 

Joanno, piękne gratulacje od nas wszystkich, władzy Pakości i w osobistym 

również imieniu gratuluję, naprawdę pięknego zwycięstwa. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Joanna Błaszak 
Ja chciałabym z tego miejsca podziękować koleżankom i kolegom radnym za 

zaufanie, obiecuję go nie zmarnować, będę jak tylko mogła współpracowała ze 

wszystkimi i bardzo jeszcze raz dziękuję.  
 

 

Do pkt. 16 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji. 
  

Przewodniczący obrad nadmienił, że w związku z wyborem na funkcję 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pakości, byłem zobowiązany złożyć 
rezygnację z członkostwa i funkcji przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. Z uwagi na powyższe zachodzi konieczność uzupełnienia składu 

osobowego przedmiotowej komisji. Podstawę prawną podjęcia przedmiotowej 

uchwały stanowi art. 18b ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym, który stanowi, iż w skład komisji skarg, wniosków i petycji wchodzą 
radni, w tym przedstawiciele wszystkich klubów z wyjątkiem radnych pełniących 

funkcję, o których mowa w art. 19 ust. 1 ustawy, czyli przewodniczący  

i wiceprzewodniczący rady.  

Zaproponował powołanie w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

radnego p. Michała Siembaba.  

 

Radny p. Michał Siembab wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.   

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.  
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GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 13 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Proskura 

Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, Tomczak 

Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  1: 
Perdał Józef. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 13 głosami 

„za”, 0 głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się” podjęła uchwałę 
zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

       

/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 

 

Do pkt. 17 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej w Pakości na 
2022 rok. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że podstawą prawną podjęcia 

przedmiotowej uchwały jest art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym oraz § 55 załącznika Nr 5 do Statutu Gminy, przyjętego 

uchwałą Nr IV/25/03 Rady Miejskiej w Pakości z dnia 20 lutego 2003 r. w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Pakość, który stanowi, że komisje stałe działają zgodnie 

z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Plany pracy komisji otrzymali 

radni w materiałach sesyjnych. 

 

Przewodniczący komisji nie mieli nic do dodania. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

 

GŁOSOWANIE 
 

Za głosowało 14 radnych: 

Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 

Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 

Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 

Tomczak Katarzyna. 

Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
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Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 

„za” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady 

Miejskiej w Pakości na 2022 rok. 

   

/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 

 

 
Do pkt. 18 – zapoznanie się informacją na temat działalności Ośrodka 
Kultury i Turystyki w Pakości za rok 2021 oraz planowanych 
przedsięwzięciach na rok 2022, z uwzględnieniem kwestii wydawania 
Wiadomości Pakoskich oraz funkcjonowania Centrum Informacji 
Turystycznej. 

 
Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu dyrektora Ośrodka 

Kultury i Turystyki w Pakości p. Sebastiana Witkowskiego. 
 

 Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Pani Burmistrz, Panie i Panowie 

radni. 

 Mam tą przyjemność przekazać sprawozdanie z działalności ośrodku kultury 

w Pakości za rok 2021 oraz plany na ten rok. Zaczęliśmy działać od stycznia, 

niestety na początku on-line „Feriami z pantomimą”. Przedstawiliśmy cykl spotkań 
z członkami działającego przy Ośrodku Kultury i Turystyki teatru pantomimy 

„Dar”, którzy zaprezentowali jak wykonać podstawowy makijaż mima, pięć 
podstawowych twarzy, no i parę jeszcze innych fajnych rzeczy. „Ferie z 

pantomimą” cieszyły się dużym powodzeniem, a 15 lutego zostały wręczone 

nagrody dla laureatów konkursu na najlepszy makijaż mima. 31 stycznia pomimo 

wielu trudności odbył się 29 finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.  

W związku z ograniczeniami całość imprezy transmitowana była na żywo, na 

fanpage’u OKiT-u, na facebook-u oraz na youtube. Zebraliśmy wtedy 18 523,00 zł. 

Czyli nie było źle, w tym roku było więcej. Od 1 do 28 lutego w naszej galerii 

„Czwarta ściana” gościliśmy wystawę „Historia biblii”. Przedstawiono na niej 

dzieje pisma świętego od najdawniejszych czasów do współczesności. Nowością  
w naszych przekazach on-line było pojawienie się na naszym fanpage’u 

możliwości zwiedzania wystawy on-line w formie wirtualnego spaceru. Wystawę 
udostępnił nam pastor Jarosław Gałdek. Od nas poszła w świat. 14 lutego 

zorganizowaliśmy hybrydowy koncert walentynkowy, który transmitowany był na 

żywo na naszej stronie na facebook-u, ale mieliśmy też na sali publiczność, bo 

okazało się, że dwa dni przed tym koncertem zmieniono zasady obostrzeń  
i mogliśmy 12 osób wpuścić na salę, więc skorzystaliśmy z tego. W marcu 

Ośrodek Kultury i Turystyki w Pakości ogłosił konkurs na najładniejszą pisankę  
i palmę wielkanocną. Konkurs rozstrzygnięto 30 marca, lecz nagrody ze względu 

na ograniczenia zawiązane z pandemią wręczono dopiero 30 maja podczas 

obchodów Dnia Dziecka. To było związane też z tym, że konkurs cieszył się 
bardzo dużym powodzeniem, tam było ok. 50 prac, więc jak obliczyliśmy, że 
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każde dziecko przyjdzie z rodzicem, to niestety 100 osób nie mogliśmy wpuścić na 

teren ośrodka. Trzeba było niestety zrobić to w późniejszym okresie. Od 6 maja do 

11 czerwca w naszej galerii swoje prace wystawiały członkinie Stowarzyszenia 

Twórców Ludowych koło Inowrocław. Panie zaprezentowały przykłady haftu 

kujawskiego na tworzonych przez siebie chustach, zapaskach, serwetach, czepcach 

i tego typu rzeczach. Na otwarciu wystąpił reaktywowany zespół „Pakościanie”. 

Tę wystawę także można było oglądać w formie wirtualnego spaceru. Cieszył się 
dosyć dużym powodzeniem. 30 maja na placu w Parku Kulturowym w Pakości 

zorganizowaliśmy festyn z okazji Dnia Dziecka, był dmuchany plac zabaw, 

zabawy animacyjne, mini disco, modelowanie balonów, bańki mydlane, 

malowanie twarzy, warsztaty Art Graffiti, strzelnica i znakowanie rowerów. Tutaj 

udało nam się wykorzystać to okno pomiędzy obostrzeniami. W każdą środę 
czerwca dzieci w wieku od 6 do 9 lat uczestniczyły w zorganizowanych przez 

OKiT warsztatach i zabawach kreatywnych. W ramach tych zajęć pod okiem 

animatora odbyły się warsztaty mydełkowe, tworzenia bransoletek, tworzenia 

magnesów, piniaty i podobnych rzeczy. Staraliśmy się, żeby jak najwięcej 

dzieciaków wzięło w tym udział. Niestety w naszych pomieszczeniach mogło 

przebywać do 20 dzieciaków, tak że staraliśmy się, żeby na każdych zajęciach były 

inne dzieci. Na początku wakacji od 28 czerwca do 2 lipca w ramach Wakacji  

z Ośrodkiem Kultury zorganizowaliśmy półkolonie dla dzieci z naszej gminy, 30 

osób tak jak co roku. 12 czerwca wspólnie z ZHR-em w Mątwach przystąpiliśmy 

do Wiosennego sprzątania Noteci. W akcji wspólnie z OSP Pakość, Włocławskim 

Centrum Nurkowym wzięło udział kilkadziesiąt osób. Udało nam się posprzątać 
brzeg Noteci od ulicy Żabiej do mostu drogowego. Na zakończenie były kiełbasy  

z grilla i krótki koncert zespołu Kwestia Sporna, chociaż pogoda nie dopisywała, 

więc trzeba było to zrobić w ośrodku kultury. A w tym roku chcemy powtórzyć to 

czyszczenie Noteci, przesunąć się kawałek dalej. Zobaczymy co z tego wyniknie. 

23 czerwca wspólnie z Polskim Towarzystwem Historycznym z Inowrocławia 

zorganizowaliśmy spotkanie promujące książkę Pakość i Kalwaria Pakoska. 

Publikacja została wydana nakładem Polskiego Towarzystwa Historycznego 

oddział w Inowrocławiu i Klasztoru Franciszkanów w Pakości. Redakcję naukową 
sprawowali prof. Dariusz Karczewski i prof. Magdalena Wilczek-Karczewska. 

Książki rozeszły się pomimo tego, że był dodruk, w tej chwili już są nie do 

zdobycia. 24 czerwca Dzienny Dom Seniora wraz z ośrodkiem kultury 

zorganizował Piknik świętojański dla seniora. Na parkingu pomiędzy ośrodkiem 

kultury a dziennym domem złożyliśmy taką mini scenę i mogliśmy oglądać 
występy uczestników Dziennego Domu Senior+. Można było też zwiedzić nowo 

wyremontowaną siedzibę dziennego domu seniora. Wystąpił zespół Pakościanie, 

były konkursy, gry, zabawy, wspólna biesiada, a na zakończenie fantazyjnie 

przebrani uczestniczy pikniku przemaszerowali nad rzekę na ulicę Żabią i zostały 

tam w nurty Noteci rzucone tradycyjne wianki. Przez całe wakacje trwała akcja 

„Lato na wsi”, której organizatorami były poszczególne sołectwa naszej gminy. 

Ośrodek Kultury i Turystyki  po konsultacjach z sołtysami zapewniał potrzebną 
pomoc w organizacji. Nowym, myślę, że bardzo ciekawym wydarzeniem 2021 
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roku był zorganizowany wspólnie z Fundacją Kalwaria Pakoska festyn na 

Kalwarii. Odbył się 15 sierpnia, zainteresowanie było bardzo duże. Było coś dla 

duszy, czyli msza św. przy kaplicy Wniebowzięcia NMP, coś związanego  

z historią, czyli wystawy: Cztery pory roku na Kalwarii i Architektura Kalwarii 

Pakoskiej, coś dla ciała czyli rajd rowerowy do Kościelca, gra terenowa i darmowy 

plac zabaw. Było coś artystycznego, koncerty zespołów The Pearls, Infiniti Quartet 

i bardzo, bardzo fajny występ duetu Dominika Żukowska i Andrzej Korycki. Na 

prawdę na bardzo wysokim poziomie, też z tego jesteśmy bardzo zadowoleni.  

28 sierpnia na plaży Jeziora Pakoskiego pożegnaliśmy wakacje. Wspólnie ze 

Stowarzyszeniem Firm Miasta i Gminy Pakość zorganizowaliśmy największą 
imprezę plenerowa w minionym roku dla mieszkańców naszej gminy. Wystąpiły 

zespoły: Coral, CamaSutra, An Dreo i Karina. Na zakończenie festynu można było 

potańczyć przy muzyce prezentowanej przez DJ’a. W czasie trwania imprezy 

organizowane były liczne konkursy i zabawy dla dzieci. Można było skorzystać  
z dmuchanego placu zabaw oraz posilić się przy stoiskach gastronomicznych. 

Większa część atrakcji dla dzieciaków była darmowa, więc tutaj wielki ukłon  

w stronę Stowarzyszenia Firm, ponieważ tak faktycznie to one zabezpieczyły 

większość tych atrakcji. 25 września odbyły się aż dwie imprezy. Od rana można 

było wziąć udział w zorganizowanym wspólnie z inowrocławskim oddziałem 

PTTK XIII Rajdzie im. kpt. Pawła Cymsa. Trasa rajdu biegła z Janikowa przez 

Giebnię do Pakości, a meta i wręczenie nagród, poczęstunek i mini koncert 

gitarowy miał miejsce w Parku Kulturowym. Byliśmy współorganizatorem tego 

rajdu. U nas w tej chwili jest oddział PTTK pakoski, więc te rajdy będą już 
sukcesywnie co roku się powtarzać. Drugą imprezą, tym razem ogólnopolską, 
która miała miejsce tego samego dnia był Oktoberfest. Organizatorami imprezy 

było Stowarzyszenie Firm Miasta i Gminy Pakość, ośrodek kultury w Pakości oraz 

browar Stara Owczarnia, dzięki któremu mieliśmy premierę piwa klasztornego 

pakoskiego. Piwo będzie dostępne już niedługo, może być nawet butelkowane, 

jako promocja miasta. 6 października odbyło się w ośrodku kultury spotkanie 

autorskie z pisarzem Robertem Małeckim. Robert Małecki jest politologiem, 

filozofem, dziennikarzem, przede wszystkim jednak cenionym autorem powieści 

kryminalnych i trillerów. „Skaza”, „Wada”, „Zadra”, to jest taki cykl o komisarzu 

Grosie. Szczerze mówić zainteresowanie tym spotkaniem z zewnątrz było większe 

niż tutaj z Pakości, ale cieszyliśmy się, bo na prawdę ludzie z zainteresowaniem 

słuchali i było wiele pytań do Roberta. 12 października w ośrodku kultury miało 

miejsce takie niecodzienne wydarzenie, uczniowie szkół podstawowych z Pakości 

i Kościelca udali się w daleką podróż na Jamajkę, za sprawą niezwykle 

interesujących opowieści Piotra Kiliana podróżnika, blogera, dyrektora 

Beskidzkiego Festiwalu Podróżników i wiceprezesa Instytutu Śląska 

Cieszyńskiego, a z wykształcenia specjalisty ds. bezpieczeństwa narodowego  

i międzynarodowego. Proszę Państwa te spotkania na prawdę chyba wywierały 

duże  wrażenie na dzieciakach, ponieważ czas ich trwania bardzo się wydłużał  

i nie mogliśmy nawet dostosować tego czasu zaplanowanego do tego co się 
odbywało bo pytań, zdjęć, w ogóle zachowanie dzieciaków było fantastyczne. 
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Każdemu życzę mieć taką publiczność. 15 października otwarta została wystawa 

poświęcona 125-leciu pakoskiego sportu. Obejrzeć na niej można było pamiątki 

związane ze sportowcami, którzy już ponad 100 lat rozsławiają Pakość. Tutaj była 

też fajna wystawa o braciach Heinichach. Mieliśmy bardzo ciekawe eksponaty  

z muzeum z Inowrocławia, z kolekcji prywatnych. Myślę, że kto widział tą 
wystawę to musi przyznać, że na prawdę była wystawą na wysokim poziomie. 

Większość z tej wystawy przekazaliśmy Klubowi Sportowemu „Notecianka” do 

wyposażenia swoich pomieszczeń. Szkoda było to niszczyć. Tutaj duże ukłony w 

stronę Przedsiębiorstwa Usług Gminnych w Pakości, które bardzo nam pomogło 

przy realizacji tej wystawy. To był taki cykl, bo mieliśmy 12 październik,  

15 październik, 17 października odbyły się specjalnie zaaranżowane na ten cel  

w Ośrodku Kultury i Turystyki w Pakości główne uroczystości związane z 70-

leciem Klubu Sportowego „Notecianka”. Były liczne przemówienia, medale 

wręczane przez przedstawicieli Polskiego Związku Piłki Nożnej, wspomnienia, 

często wzruszające. Uroczystość była związana z premierą książki 125 lat 

pakoskiego sportu. Książka jest jeszcze do nabycia, nawet w ośrodku kultury.  

19 października ok. 100 osób wzięło udział w spotkaniu z okazji Dnia Seniora. 

Jego organizatorem był po raz pierwszy Dzienny Dom Senior+ w Pakości, przy 

współpracy z Ośrodkiem Kultury i Turystyki, Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 

Mogliśmy obejrzeć występy funkcjonującego od kilku lat pakoskiego zespołu 

„Seniority”. Zaprezentowały te panie umiejętności taneczne, do wspólnego 

śpiewania zaprosiły uczestników Dziennego Domu Senior+ w Pakości. Dużą 
dawkę humoru dostarczyło przedstawienie przygotowane przez uczestników ww. 

domu. Na końcu wszyscy zatańczyli makarenę, a całość uświetnił wspaniały 

koncert Michała Hajduczenia z zespołem. 21 października – odbył się 
zorganizowany przez świetlicę „Przystań” wraz z Ośrodkiem Pomocy Społecznej 

w Pakości i ośrodkiem kultury Festiwal Twórczości Osób Niepełnosprawnych 

TON. Jest to projekt współfinansowany ze środków fundacji PZU, który 

odpowiada na problemy wykluczenia społecznego, niedowartościowania osób  

z zaburzeniami psychicznymi i niepełnosprawnymi intelektualnie. W festiwalu 

wzięło udział ok. 120 osób. Było 8 przedstawień, uczestnicy zostali nagrodzeni 

przez fundację PZU, Ośrodek Pomocy Społecznej w Pakości i Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 23 października – po rocznej 

nieobecności zagościł w OKiT mini festiwal muzyki bluesowej Blues Music Night. 

W tegorocznej edycji udział wzięli; IndiviDuo, Szulerzy i Stara Szkoła.  

11 listopada – w Ośrodku Kultury i Turystyki w Pakości odbyły się główne 

uroczystości związane z obchodami Narodowego Święta Niepodległości. Podczas 

uroczystości zastępca Burmistrza Pakości p. Szymon Łepski w wygłoszonym 

referacie podkreślił wagę święta i jego znacznie dla narodu polskiego. Na 

zakończenie święta był koncert zespołu Artes Ensemble oraz poczęstunek  

w postaci tradycyjnych rogali marcińskich, które ufundowali p. Katarzyna 

Tomczak i p. Tomasz Kujawa. 6 grudnia zorganizowaliśmy warsztaty mikołajkowe 

dla dzieci. Firma ABC Animacje z Inowrocławia zapewniła uczestnikom 

niezapomniane wrażenia. Głównym zadaniem dzieci z grupy młodszej było 
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stworzenie własnego niepowtarzalnego świątecznego piernika, a grupa starszych 

dzieci komponowała w szklanym dzbanku stroik świąteczny. Był też św. Mikołaj  

z cukierkami i dużo dobrej zabawy. 18 grudnia na nowo otwartym rynku  

w Pakości odbyło się rozdawanie paczek świątecznych dla wszystkich dzieciaków 

z gminy. Fundatorami było Stowarzyszenie Firm Miasta i Gminy Pakość. Ośrodek 

Kultury zajął się natomiast oprawą artystyczną. Na profesjonalnej scenie wystąpiły 

dzieci z sekcji wokalnej OKiT, Bogdan Szymańczak, znany aktor Jacek Borkowski 

oraz zespół Duo Fenix – Dwa Fenyki, który premierowo zaprezentował specjalnie 

napisaną piosenkę „Odę do Pakości”. 18 grudnia była to ostania taka duża impreza, 

którą organizowaliśmy na rynku, ale były też inne działania ośrodka kultury.  

15 stycznia odbyło się w ośrodku kultury wręczenie nagród w konkursie 

plastycznym „Moje wymarzone święta”. Nagrody ufundowała radna Rady 

Miejskiej w Pakości p. Katarzyna Tomczak. 15 lutego odbyło się w ośrodku 

kultury w Pakości wręczenie nagród w konkursie „Ferie z pantomimą”, tutaj 

nagrody ufundowała radna Rady Miejskiej p. Joanna Błaszak. Podczas wręczenia 

nagród krótką etiudę pantomimiczną zaprezentowali aktorzy Teatru „Dar” Monika 

i Jarosław  Siech. Teatr „Dar” działa u nas w ośrodku kultury. W dniach 19-21 

kwietnia Ośrodek Kultury i Turystyki wraz ze Stowarzyszeniem Firm Miasta  

i Gminy Pakość przyłączył się do akcji „Wiosenne wietrzenie szafy”, której celem 

była pomoc dla chorej na SMA Celince. Zorganizowana w ośrodku kultury zbiórka 

spotkała się z szerokim odzewem. Zebraliśmy dużą ilość odzieży. Za każdy 

zebrany kilogram na konto Celinki wpływało 1 zł. U nas tych kilogramów było 

prawie 200. W niedzielę 23 maja odbył się rajd rowerowy zorganizowany przez 

ośrodek kultury. Start sprzed Ośrodka Kultury i Turystyki, dalej ścieżką rowerową 
do Piechcina przez Słaboszewo, Krzekotowo, Ludwiniec do Jankowa nad Jezioro 

Pakoskie, gdzie nastąpił koniec rajdu. Dystans to było 21 km. Od 13 lipca 2021 r. 

w ośrodku kultury można przyjąć szczepionkę przeciwko COVID. Wspólnie  

z mobilnym punktem szczepień działającym przy Punkcie Szczepień Masowych  

w Kcyni, umożliwiliśmy mieszkańcom Pakości i okolicznych miejscowości 

uproszczony dostęp do formy zabezpieczenia się przed COVID-19. Kolejne 

terminy szczepień są sukcesywnie publikowane na facebook-u OKiT. Do dnia 

dzisiejszego zaszczepiono ok. 1 tys. osób. 20 lipca wspólnie ze Stowarzyszeniem 

Firm Miasta i Gminy Pakość ogłosiliśmy konkurs fotograficzny „Moja mała 

ojczyzna”, którego rozstrzygnięcie miało miejsce podczas festynu pożegnania 

wakacji na plaży w Jankowie. Nagrody ufundowane przez organizatorów dostali 

właściwie wszyscy uczestnicy konkursu, natomiast nagrodami głównymi były 

rowery górskie, tak że można powiedzieć, że te nagrody były wypasione.  

4 październik 2021, po półtorarocznej przerwie spowodowanej obostrzeniami 

wprowadzonymi w związku z pandemia, w ośrodku kultury w Pakości 

zainaugurowano nowy rok akademicki UTW. Na uroczystości przybyło ok. 80 

studentów i studentek. W tej chwili zapisanych do UTW jest 60. 15 grudnia  

w OKiT zostały wręczone nagrody w konkursie plastycznym „Łowiectwo i 

wędkarstwo w walce o bioróżnorodność środowiska”, zorganizowane przez 

Stowarzyszenie na rzecz rozwoju wsi Łącko, Burmistrza Pakości, pod patronatem 
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Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Nagrody wręczali: przewodniczący Rady 

Miejskiej w Pakości p. Tomasz Oset i wiceburmistrz Pakości p. Szymon Łepski. 

W OKiT realizowane są także wszystkie projekty dotyczące seniorów, tak że jest 

też  troszeczkę tego. Oprócz tego mieliśmy też inwestycje i remonty w Ośrodku 

Kultury i Turystyki w Pakości. Największą inwestycją w budynku był remont 

elewacji frontowej i tutaj duże podziękowania firmie REMBUD p. Janusza 

Bednarskiego, ponieważ za jego pośrednictwem otrzymaliśmy od firmy Astex-

Puczyńscy z Otłoczyna cały tynk na ścianę frontową budynku. Finansowo nas to 

troszeczkę odciążyło. Budynek zyskał przynajmniej z przodu nowoczesny wygląd. 

Do końca została modernizacja głównego wejścia, zamontowane balustrady, 

wymienione oświetlenie na energooszczędne, tak że trochę się tam zaczęło dziać. 
Odnowione zostało również pomieszczenie informacji, wymieniona część 
oświetlenia, w biurach również, na energooszczędne. W kwietniu dzięki wsparciu 

firmy PACIO ruszyły prace remontowe związane z powstaniem w ośrodku kultury 

harcówki. Podczas wyburzania ścianek działowych odkryto zamurowane przeszło 

20 lat temu dodatkowe pomieszczenie. W chwili obecnej prace dobiegają końca  

i mam nadzieję, że do maja będziemy mogli oddać harcówkę do użytku drużynie 

harcerskiej „Lemuria” działającej w Pakości. Prowadzimy też bieżące remonty  

i naprawy, których niestety ale jest coraz więcej. Proszę Państwa nigdy nie mam 

okazji, ale dzisiaj chciałbym podziękować przynajmniej osobom i firmom, które 

wspierają ośrodek kultury, a jest ich trochę. I tak: firma Stand-Art Andrzeja 

Stachowiaka, Pacio Mateusza Paciorka, REMBUD Janusza Bednarskiego, Elekpis 

Piotra Szczepaniaka, Edel Plus Daniela Skoczyńskiego, Remar Sławomira 

Markiera, Kalisto Huberta Grupy, Astex-Puczyńscy, to właśnie ci, którzy dali nam 

ten tynk, Tig - spaw Marka Parkosza, Maxicar Marcina Zalewskiego, A3F 

Tomasza Kujawy, Browar Stara Owczarnia, ZAPTECH Grzegorza Sobańskiego, 

Stowarzyszenie Przedsiębiorców oczywiście jako całości, również 
Przedsiębiorstwu Usług Gminnych, policji i OSP, którzy też nas wspierają  
w naszych działaniach. Chciałbym też podziękować Burmistrzowi oraz radnym za 

wspieranie naszych przedsięwzięć oraz nieocenioną pomoc w ich realizacji. I tutaj 

panie Joanna Błaszak, Katarzyna Tomczak czy Renata Proskura są bardzo często  

i mile widziane, panowie: Jerzy Joachimiak, Jacek Orzechowski, Mariusz 

Augustyn, Marek Szymborski czy śp. już pan Ryszard Kuflewicz. Też bardo 

mocno wspierają ośrodek kultury, za co serdecznie wam dziękuję. Przy okazji 

chciałbym też serdecznie podziękować mojej załodze, która bardzo często 

wykonuje dużo więcej zadań niż mają w swoim zakresie obowiązków, a też nigdy 

nie mam okazji podziękować. Dziękuję bardzo, tak wygląda w skrócie 

sprawozdanie z naszej działalności za rok 2021. Trzeba przyznać, że ten rok 2021 

był jeszcze jednak z dużymi ograniczeniami związanymi z pandemią, więc 

musieliśmy troszeczkę lawirować, żeby tu cokolwiek zrobić. Regulamin był 

zmieniany w tamtym roku chyba osiem razy, w poprzednim roku 17, żebyśmy 

mogli cokolwiek zdziałać. Tak to wygląda na dzień dzisiejszy, dziękuję bardzo.      
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Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Państwo. Bardzo chciałem 

podziękować za całokształt pracy ośrodka kultury za 2021 rok. Był to okres 

bardzo, bardzo trudny. Wiem sam, nawet jak przykładowo, można powiedzieć 
prywatną imprezę, łącznie ze Stowarzyszeniem Firm Miasta i Gminy Pakość, 
gdzie w pierwszym dniu po Bożym Ciele 4 czerwca, zrobiliśmy V Biesiadę  
u Zygmunta i ośrodek kultury nie finansował tego, ale był obecny jako pracownicy 

przy tym naszym dziele i bardzo serdecznie dziękuję. I chcę powiedzieć w ten 

sposób, że V Biesiadę u Zygmunta obejrzeli ludzie na całym świcie, w Australii,  

w Kanadzie, w Stanach Zjednoczonych i na prawdę było to wielkie wydarzenie dla 

naszego małego miasteczka, dla naszej małej ojczyzny, że mieszkańcy spoza 

granic Polski dowiedzieli się, że taka Pakość istnieje. A w dowód tego chcę 
powiedzieć, że na youtube IV Biesiadę u Zygmunta, która się odbyła dwa lata 

temu do wczoraj obejrzało 81 tys. odbiorców, to na prawdę jest wielki sukces. 

Podziękowałem telewizji TVS za to, że tak promują Pakość. Druga edycja tej  

V biesiady odbyła się w tą niedzielę i teraz 20 lutego będzie druga część o 19.45  

w telewizji TVS, bardzo Państwa zapraszam. A czytając pasek z różnych stron 

Polski jaki wielki szacunek, uznanie dla organizatorów, dla nas wszystkich, że tak 

promujemy, rozsławiamy naszą ukochaną Pakość. Jeszcze raz wszystkim dziękuję, 
a przede wszystkim stowarzyszeniu przedsiębiorców miasta i gminy za 

współfinansowanie mojej imprezy, gdzie razem robimy tak wiele dla promocji 

naszego miasteczka. Dziękuję.  
 

Do przedstawionej informacji z działalności Ośrodka Kultury i Turystyki radni nie 

wnieśli uwag. Przewodniczący obrad poprosił o przedstawienie planu działalności 

na rok 2022.  

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Pani Burmistrz, Panie i Panowie 

Radni. Plan na rok 2022, pełen wykaz naszych imprez wraz z kosztami 

planowanymi w tym roku zawarłem w propozycji budżetowej przysłanej do 

Urzędu Miejskiego, a tutaj pozwolę sobie zrobić taki wyciąg z tego dokumentu, 

czyli powiedzieć o tych najważniejszych imprezach, które planujemy w tym roku. 

Już zaczęliśmy działać, bo już były Ferie z OKiT w styczniu. Powiem szczerze, że 

w tym przypadku 30 dzieciaków mogliśmy wziąć. Po zamieszczeniu plakatu na 

naszym facebook-u w ciągu 3 godzin nie było miejsc. Nawet byliśmy 

podejrzewani, że miejsca były zaklepane wcześniej, nie były, po prostu kto czekał 

na to, to wiedział i bardzo szybko te miejsca się zapełniły, bo byliśmy chyba 

jedynymi, którzy te ferie organizowali. W styczniu udało nam się też zrobić 
Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy, zebraliśmy ponad 26 tys. zł, chociaż też do 

końca nie było wiadomo czy będziemy robili ją on-line, czy będziemy robili ją na 

żywca. Właściwie w czwartek dopiero mieliśmy już takie wiążące informacje na 

ten temat, a jak Państwo wiecie w niedzielę była ta orkiestra, więc na prawdę czasu 

było niewiele. Odbyła się też Gala Sportu planowana na luty. Odbył się koncert 

walentynkowy, może nie tyle walentynkowy, co był to koncert nie tylko dla 

zakochanych, ale bardzo fajne gitarowe brzmienia, piosenki rosyjskiego barda 
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Bułata Okudżawy. Dlaczego mówię tylko o tych imprezach, które są zaplanowane, 

tych większych, ponieważ w międzyczasie wymyśliliśmy sobie, że zrobimy 

konkurs na Dzień Kota. Jak wiecie Państwo dzisiaj jest Dzień Kota, dzisiaj nawet 

o godzinie 18.00 mamy rozdanie nagród. Zrobiliśmy taki konkurs fotograficzny 

„Ja i mój kot”. Wpłynęło ok. 30 prac, niektóre na prawdę wierzcie mi Państwo, że 

kapitalne. Są trzy główne nagrody, reszta nagród pocieszenia. Stwierdziliśmy, żeby 

nagrody dostały koty, a nie ludzie ponieważ to jest Dzień Kota. Tutaj też wielki 

ukłon w stronę pani wiceprzewodniczącej, która ufundowała nagrody. Drugą taką 
spontaniczną sprawą jest też wystawa, na którą zapraszam. Jutro o godz. 17.00 

będzie otwarcie wystawy Dom Artysty i przyjaciele, są to prace inowrocławskich 

plastyków związanych z Domem Artysty. Też to był taki spontan, właściwie 

wymyśliliśmy to w zeszły czwartek, teraz będzie otwarcie. Zapraszam, galeria 

Czwarta Ściana, jutro godz. 17.00. Zaproszenia poszły, ale nie wiem czy doszły, 

dzisiaj nawet biegał nasz pracownik i rozdawał je. 5 marca zapraszamy na Dzień 
Kobiet, będzie zespół Trzy gitary, zaprezentują utwory Czerwonych Gitar, też 
może być miło i przyjemnie. Na 1-3 maja zaplanowaliśmy Majówkę, co do 

miejsca jeszcze się wahamy, ale tutaj będziemy to uzgadniać też ze 

stowarzyszeniem, zobaczymy czy to będzie nad jeziorem, czy to będzie w parku.  

1 czerwca Dzień Dziecka, to już jest też ustalone z o. Kamilem, ponieważ będzie 

się to nakładało z imprezą kościelną, ale już jest wszystko tak załatwione, że nie 

będziemy sobie wchodzić w paradę, szkoły wiedzą, żeby przyjść od 10.00 godziny. 

10 września zaplanowane są dożynki. 24 września – Oktoberfest. W październiku, 

jeszcze nie mamy daty dziennej – Blues i przyjaciele. Lipiec – sierpień będzie 

„Lato na wsi”. Pierwszego tygodnia lipca zawsze robimy „Wakacje z ośrodkiem 

kultury”. 6-7 sierpnia planujemy Dni Pakości, których nie było od dwóch lat, więc 

planujemy dość dużą imprezę, tak żeby zrekompensować mieszkańcom brak tych 

Dni Pakości przez te ostanie dwa lata. Głównymi gwiazdami, ponieważ 
dwudniowa będzie ta impreza, ma być Shaun Baker – niemiecki wykonawca oraz 

Zenek Martyniuk, którego wybrali mieszkańcy Pakości. Pomiędzy 6 a 7  

w niedzielę chcemy też zrobić potańcówkę, tak, żeby mieszkańcy gminy mogli się 
wybawić. Oprócz tego będzie dużo atrakcji, całość imprezy planujemy zrobić  
w Parku Kulturowym. To będą pierwsze Dni Pakości w Parku Kulturowym, 

zobaczymy jak to wyjdzie. Tak jak już wspomniałem Dożynki 10 września, 

Oktoberfest 24 września, koncert Blues i przyjaciele planujemy na październik, 

Dzień Seniora też na październik, Święto Odzyskania Niepodległości - wiadomo to 

będzie 11 listopada. W grudniu Mikołajki, Spotkanie Wigilijne no i wystawy  

w ośrodku kultury w galerii Czwarta ściana, praktycznie od stycznia do grudnia. 

Teraz będziemy mieli tą wystawę prac Domu Artysty, ale planujemy też zrobić 
wystawę na 225 rocznicę powstania Mazurka Dąbrowskiego, chcemy to zrobić w 

okolicach 11 listopada, chociaż już trwają jakby te uroczystości. Pakość muzycznie 

na przełomie XX i XXI wieku, tutaj pomysł na wystawę właściwie wyszedł od p. 

Jerzego Joachimiak, za co bardzo serdecznie dziękujemy, ale też myślimy, że 

bardzo nam Pan pomoże przy tej wystawie, zresztą tak jak się umawialiśmy. 

Pakość przemysłowo, też sobie tak wymyśliliśmy, że może coś takiego zrobimy, 
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ale zobaczymy jak będzie z materiałami. Na pewno chcemy zrobić harcerstwo  

w Pakości przy okazji otwarcia harcówki w Ośrodku Kultury i Turystyki i tutaj 

bardzo mocno nam się zaangażował w to również radny p. Mariusz Augustyn, 

którego też będziemy nękali o materiały. Będzie też bardzo ciekawa wystawa 

archeologiczna Historia zamku i klasztoru franciszkanów w Pakości. I to będzie 

wydarzenie, ponieważ to będą jeszcze niepokazywane nigdzie eksponaty  

z wykopalisk, które były robione w latach 70-ych i 80-ych przy kościele 

Bonawentury. Robimy to razem z muzeum w Inowrocławiu. Zbiory mają powiem 

wam szczerze, tych artefaktów, które zostały wyciągnięte, jest porażając ilość. 
Nigdy nie były prezentowane, pierwszy raz będą prezentowane u nas. Nawet tak 

planujemy, żeby zrobić z tego jakieś małe sympozjum, może ewentualnie też 
jakieś wydawnictwo, bo myślę, że to będzie warte tego. Oprócz tego będą wystawy 

autorskie, mamy chyba trzy zaplanowane w tej chwili. Jeśli chodzi  

o stowarzyszenia i sekcje, które działają u nas, mamy ich w tej chwili 21 i to jest 

tak: Uniwersytet Trzeciego Wieku, który rozpoczyna jakby na nowo swoją 
działalność od połowy marca i to jest ok. 60 osób, prowadzi to p. Kapczyńska 

Eleonora; Zespół Pakościanie – to jest 9 osób w tej chwili, ale za to na prawdę 
prężnie zaczęli działać; Koło Emerytów, to jest też ok. 60 osób; Koło Diabetyków 

– 30 osób; sekcja hafciarska na razie 6 osób; mamy też od niedawna sekcją 
karcianą Baśka, to jest 8 osób; stepy, ok. 20 osób chodzi na to; sekcja 

instrumentów klawiszowych - 12 osób; sekcja wokalna Vagando – 3 osoby; szkoła 

tańca „Raz, dwa, trzy”- 15 osób; szkoła tańca „Skakanka” – 50 osób; zespół 

taneczny „Seniority”, 10-12 osób; zajęcia plastyczne, w tej chwili jest 12 osób, ale 

już mi p. Iwona Gawrońska mówiła, że jej się zwiększyło chyba do 14; teatr „Dar”, 

to jest 6 osób; sekcja karate – 25; drużyna harcerska ok. 16 osób; mamy też koło 

PTTK, to jest 7 osób; ognisko AA to jest ok. 17 osób; Stowarzyszenie miasta  

i gminy Pakość – 12 osób; zespół muzyczny „Kwestia sporna” – 5 osób; 

młodzieżówka „Notecianki” ponad 100 osób u nas ma zajęcia. Prawdopodobnie 

dojdzie jeszcze jeden zespół muzyczny, ponieważ mamy akces tego zespołu, że 

bardzo chętnie by u nas próbowali, a co jest dobre, to np. z teatrem „Dar” mamy 

taką umowę, że oni nieodpłatnie wykonują dla nas różnego rodzaju przedstawienia 

i tak samo jak z zespołami, że jak już grają u nas to też mamy je nieodpłatnie na 

różnego rodzaju imprezach. Inne przedsięwzięcia, które chcielibyśmy zrealizować 
to na pewno dokończenie remontu budynku ośrodka kultury i szczerze mówiąc jest 

to raczej konieczność, a nie takie chciejstwo. Wynika to też z ostatnio 

przeprowadzonej kontroli stanu budynku. Wykonanie muralu na budynku OKiT. 

Wzięliśmy udział w konkursie ogłoszonym przez ministerstwo kultury właśnie na 

taki mural, czekamy na informację, ponieważ do końca lutego mają być 
rozpatrzone te wszystkie wnioski. Dostaliśmy teraz grant, to jest ok. 40 tys. trzy 

dni temu przyszedł, dzisiaj już jeden z pracowników był na takim kursie on-line, 

bo trzeba było przejść szkolenie. Jest 10 tys. przeznaczone na opracowanie planu 

działalności organizacji pozarządowych oraz nawet osób prywatnych i będziemy 

mieli 30 tys. na wsparcie takich inicjatyw. Zobaczymy co będzie po tym szkoleniu, 

na co będziemy mogli wydać pieniądze, to wtedy ogłosimy to i postaramy się jak 
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najwięcej tych projektów wspomóc. Możemy od 3 do 5, więc zobaczymy. Chcemy 

otworzyć harcówkę w tych zaadoptowanych pomieszczeniach ośrodka kultury. 

Chcielibyśmy też stworzyć profesjonalną salkę muzyczną, jak na razie coraz 

bardziej nam się to niestety odkłada. Reaktywacja zespołu „Pakościanie”. Po 

długich pertraktacjach zespół „Pakościanie” wziął pod swoją opiekę p. Janusz 

Kmieć, prowadzi z nimi zajęcia, prowadzi też zajęcia u nas w ośrodku kultury, no 

i panie są zadowolone bardzo. Chcemy też kontynuować akcję sprzątanie Noteci, 

w poniedziałek mam spotkanie z przedstawicielami ZHR-u zobaczymy kiedy, ale 

na pewno to zrobimy. Dzięki temu Wody Polskie patrzą na nas troszeczkę 
przychylniej. Planujemy też na razie 3 rajdy piesze w ramach umowy z PTTK  

w Inowrocławiu. Pierwszy nocny odbędzie się już niedługo, bo 6 marca bodajże. 

Chcemy oznakować i promować szlaki piesze Powstania Wielkopolskiego, 

również z PTTK Inowrocław, podpisaliśmy nawet stosowne umowy, żeby 

współpracować już tak na prawdę ściśle. Jeżeli prace legislacyjne zostaną 
zakończone to będziemy też oznakowywać w Pakości szlak św. Jakuba, w ogóle 

na terenie naszej gminy, dzięki pracowni regionalistycznej przy WSG, dzięki 

dyrektorowi tej pracowni p. Włodzimierzowi Domkowi i prof. Markowi 

Chamotowi prawdopodobnie już w tym roku Pakość wróci na szlak św. Jakuba. 

Będzie to odnoga, która idzie z Mogilna do Bydgoszczy. Trochę Strzelno się 
burzy,  bo oni będą na tej drugiej odnodze, ale Pakość ma być jakby tym centrum, 

takim sacrum. Tu mogę powiedzieć, daj Boże, żeby to się udało wtedy 

rzeczywiście ta turystyka może się ruszyć. Chcemy też oznakować ciekawe  

i zabytkowe miejsca tablicami informacyjnymi, jedna z takich tablic, taka 

poglądowa stoi już u nas w ośrodku kultury. I to będziemy robili razem ze 

Stowarzyszeniem Miasta i Gminy Pakość, prace są w toku, a wierzcie mi Państwo, 

że troszeczkę tych miejsc ciekawych jest, ciekawych historycznie, bo w tej chwili 

mamy wynotowane ok. 32 tj. śluza na Noteci, pałac Jankowo, najstarszy dom w 

Pakości przy ul. Szkolnej, stary drewniany most, kaplice Kalwarii Pakoskiej, aleja 

dębów szypułkowych, cmentarz ewangelicki, młyn przy torach, spichlerz 

Tretynów, Apteka pod aniołem, osada w Jankowie nad Jeziorem Pakoskim, 

synagoga, kolejka linowa dopóki istnieje, lodownia przy ul. Dworcowej, zamek, 

kościół Bonawentury, figura Serca Jezusowego, figura św. Jakuba, pierwsza 

kaplica w Pakości, browar Laubitza, starorzecze Noteci, szpital przy Szkolnej, 

pomnik konfederatów, pomnik powstańców, roszarnia, cukrownia, lazaret, kościół 

ewangelicki, pastorówka, kościół w Kościelcu pw. św. Małgorzaty, wera, kirkut na 

ul. Mogileńskiej, XIX-wieczny piec chlebowy przy ul. Barcińskiej, w tej chwili 

Centrum Informacji Turystycznej. Troszeczkę tego jest. Tutaj jeszcze wspomnę, że 

przez dwa lata, właściwie na dwa lata dostałem razem z moim kolegą prof. Świtałą 
pozwolenie na robienie badań dotyczących bitwy Konfederatów Barskich  

w Pakości. Wczoraj mieliśmy spotkanie z telewizją Polsat, byli na rekonesansie 

i prawdopodobnie w przyszłym tygodniu będziemy robili pierwsze wykopy  

i będzie z tego odcinek Poszukiwaczy historii. Walczę, żeby był 44-minutowy 

ponieważ tych wątków pobocznych, jak wczoraj ustaliliśmy jest bardzo dużo. 

Program może być naprawdę bardzo ciekawy. Z takim znanym archeologiem 



 32

doszliśmy do wniosku, że jeżeli już te badania się zaczną, to może też skończą się 
jakąś publikacją na ten temat, ponieważ jakby kompendium wiedzy na temat tej 

bitwy, bardzo ciekawej zresztą, ale jak sama Konfederacja Barska są różne 

spojrzenia na to. Nie ma czegoś takiego, postaramy się, może się uda, ale tutaj jest 

na razie takie bardzo duże może. Takie mamy plany na ten 2022 rok. Zobaczymy 

oby się udało. 
 

Burmistrz Pakości. p Zygmunt Groń 
Chciałem jeszcze dwa słowa dodać. Dożynki Gminne, co wspomniał Pan dyrektor, 

gospodarzem będzie wioska Dziarnowo, i z tych imprez, które jeszcze będą, to Pan 

dyrektor nie wymienił, bo to wspólnie ze stowarzyszeniem ja prywatnie robię, 
11 czerwca odbędzie się VI Biesiada u Zygmunta. Wystąpi 11 zespołów i m.in. na 

życzenie wielu pań z Pakości, wystąpi Karol Kawka, który komponuje, śpiewa  

w internecie i od 30 lat mieszka w Gdyni, pracuje w Hamburgu, i z wielką 
przyjemnością wystąpić chce w Pakości. Mówi, że to było jego życiowe marzenie, 

tak że również na tą imprezę serdecznie zapraszam. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 

się z informacją na temat działalności Ośrodka Kultury i Turystyki w Pakości za 

rok 2021 oraz planowanych przedsięwzięciach na rok 2022 z uwzględnieniem 

problemów nadchodzących w tym roku. 

 

/informacja stanowi załącznik do protokołu/ 

 
                             

Do pkt. 19 - wolne wnioski i informacje bieżące. 

 
Radna p. Barbara Białecka 
Szanowni Państwo ja tutaj dzisiaj szereg dobrych informacji usłyszałam i wypada 

mi z góry podziękować, bo tych inwestycji rzeczywiście spodziewa się nie tylko 

moja wieś, ale właściwie mój cały okręg wyborczy dużo i myślę, że mieszkańcy 

będą usatysfakcjonowani, i w ich imieniu chciałabym podziewać, że po prostu, jak 

się tak popularnie mówi, nam się zaczyna farcić. Słyszę o tych dożynkach i taką 
mam myśl a propos dróg, bo to że most, to cieszy najbardziej. W ogóle cała ta 

infrastruktura w Dziarnowie bardzo ostatnio została poprawiona, ale jest taka 

droga wewnątrz wsi, która naprawdę wymaga remontu. Tam kiedyś Agencja Rolna 

Skarbu Państwa przeznaczyła pewne środki, z tym, że nie zostały wykorzystane, 

bo to się tak troszeczkę zadziało w momencie kiedy inwestor zaczął budować tzw. 

osiedle słoneczne. Z tyłu za wsią, to jest taka działeczka i tam, żeby podłączyć 
media po prostu się wstrzymano, żeby te drogi nie zostały zniszczone. Od tego 

momentu ten pomysł ustał, ceny wzrosły bardzo, więc koszty tej drogi by były na 

pewno większe niż te środki, które agencja chciała przyznać, ale po ponownym 

pytaniu oni dalej byli gotowi pieniądze dać na ten cel, więc myślę, że mają jakiś 
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taki fundusz dla wsi, gdzie byłoby można jeszcze skorzystać. Co prawda tam się 
nawet już zmieniła nazwa tej agencji, teraz to troszeczkę inaczej ten oddział  

w Bydgoszczy się nazywa, ale istnieje dalej i myślę, że by było warto tam jeszcze 

raz się zwrócić o tą pomoc, bo ta droga nie jest właściwie jakaś bardzo długa  

i bardzo wymagająca, ale jakikolwiek remont jest potrzebny, tej drogi, bo na 

prawdę stan nawierzchni jest kiepski. A przy okazji dróg, to chciałam też bardzo 

powiatowi podziękować, bo Zarząd Dróg Powiatowych teraz bardzo się 
zainteresował tą drogą na odcinku Dziarnowo-Kościelec, takimi jakby etapami są 
te remonty robione, ale już jest więcej zrobione niż do zrobienia. Ale chciała 

podziękować i się przypomnieć, żeby o nas w tym roku nie zapomniano i to po 

prostu kontynuowano. Dlatego, że naprawdę wieś jest atrakcyjna, myślę, że stan 

dróg gdyby się jeszcze poprawił to wielu osobom Dziarnowo by się spodobało.  

A mieszkań troszkę jest do kupienia, myślę, że tu w Pakości też się robi ciasno. 

Zresztą słyszę, ostatnio takie wzięcie ma ulica Mogileńska, tam jest ponoć taki 

tłok, że po 40 osób na jedno mieszkanie, a u nas naprawdę i krajobraz ładny  

i ludzie dobrzy. Zapraszam serdecznie i jeszcze raz dziękuję.  
 

Radny p. Marek Szymborski 
Ja w imieniu strażaków chciałbym serdecznie podziękować, że udało nam się  
w końcu uchwalić i zmienić im ekwiwalent za udział w działaniach ratowniczych. 

Sam w 2015 roku próbowałem przeforsować uchwałę, niestety nie było mi dane, 

dzisiaj się udało i w imieniu właśnie strażaków, jako przewodniczący Komisji 

Budżetu serdecznie dziękuję.  
 

Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń 
Ja chciałbym odpowiedzieć Pani Białeckiej. Tak, rzeczywiście tą drogą się 
zajmiemy, między blokami i jeszcze poprzedni mój zastępca o tym programie 

mówił co Pani wspominała i na pewno wrócimy do tego tematu. Być może, że  

w tym roku się uda to załatwić. I przy okazji to co Pani dziękuje drogom 

powiatowym, ja też Pani Staroście Wiesławie Pawłowskiej bardzo dziękuję za to, 

że w naszej gminie do torów, gdzie zaczyna się wioska Dziarnowo została 

zrobiona droga, teraz za torami i w Kościelcu ten chodniczek. Tak że cieszymy się, 
że powiat myśli o Pakości i nam pomaga i całemu zarządowi powiatu w imieniu 

naszych władz i myślę, że całej rady bardzo dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Oset 
Akurat powiat nie dba o drogę do Łącka, miał być chodnik, no ale różne drogi 

prowadzą w różne rejony.  

 

Radna p. Barbara Białecka 
Chciałabym jeszcze w związku z drogami zapytać, czy jest już może taki 

harmonogram remontów dróg gminnych na terenie gminy Pakość, bo to co roku 

jest robione, ale w tym roku to konieczność jest chyba bardzo duża. Gorzany 
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i okolice są bardzo podziurawione, tak że byśmy chcieli, żeby jak najszybciej to się 
rozpoczęło. Dziękuję. 
 

Sekretarz Gminy p. Joanna Zemełka 
Jak co roku czekamy aż zima pozwoli nam na wejście i przeprowadzenie 

remontów. Oczywiście postępowanie będzie przeprowadzone w celu wyłonienia 

wykonawcy remontów cząstkowych dróg utwardzonych asfaltem, natomiast te 

gruntowe w miarę posiadanych środków finansowych będziemy wypełniać 
kruszywem i wyrównywać albo za pomocą równiarki, albo koparki w zależności 

od tego jaka będzie potrzeba, ale na pewno poczekamy aż warunki atmosferyczne 

nam pozwolą i będziemy wtedy działać, oczywiście w miarę posiadanych 

środków. Bo niestety mamy ich za mało, muszę to dopowiedzieć, bo jest tragedia 

jeśli chodzi o potrzeby, a środki finansowe które mamy zabezpieczone zarówno na 

usługach remontowych jak i usługach pozostałych, w tym całym dziale drogi. 

Bardzo dziękuję  
 

Nie wniesiono innych wniosków i informacji.               

 

 

Do pkt. 20 – zamknięcie sesji. 
 

Przewodniczący obrad podziękował radnym za czynny udział i zamknął 
obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Pakości.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant: A.E.       

 

 
                   Przewodniczący   
           Rady Miejskiej w Pakości 
 

                                    Tomasz Oset 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


